
KOMUNALNE VESTI 
Ljubljana. 23. decembra je prisegel novi občinski svet 

v prisotnosti banskega svetnika dr. Guština. Ob tej priliki 
je imel predsednik mestne občine ljubljanske dr. Adlešič 
svoj nastopni govor, v katerem je naznačil smernice dela, 
ki se ga bo imela lotiti nova uprava. Dr. Ivan Stanovnik 
ni sprejel imenovanja za člana mestnega sveta. 26. so po-
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zdravili novega predsednika zastopniki mestnih uradni
kov, nižjih uradnikov, služiteljev in delavcev pod vod
stvom direktorja Jančigaja. Predsednik jih je prosil, naj 
bodo v svojem delu korektni in jim je obljubil vso svojo 
pomoč, drugi dan pa je uradništvo s posebno okrožnico 
opozoril na točno in vestno službovanje ter na prijazno 
občevanje s strankami. Na prvi seji mestnega sveta dne 
30. XII. so se konstituirali posamezni odbori, soglasno je 
bil odobren predlog, da mestni svet protestira proti mo-
nopolizaciji šolskih knjig, v tajni seji pa je bilo odpove
dano službeno razmerje trem pogodbenim uradnikom, 
državnim upokojencem. 

Mestni statistični urad je izvršil štetje prebivalstva v 
priključenih občinah. Moste štejejo 7557 prebivalcev, Vič 
7533, Zgornja Šiška 5147, Štepanja vas (in občina Do-
brunje) 1176, priključeni del občine Jezica 1098 in del 
občine D. M. v Polju 108, skupaj torej 22.619 prebivalcev, 
tako da šteje Velika Ljubljana približno 85.000 prebivalcev 
in ima 8 župnij ter 1 kuracijo. V Ljubljani (brez okolice) 
je bilo 1. 1935. zgrajenih 71 novih hiš s 192 stanovanji, 
adaptiranih pa 24 s 27 stanovanji. Vode je porabila Ljub
ljana z okolico 5,425.230 m», elektrike pa 9,125.428 kilo-
vatnih ur, pri čemer je dobavila elektrarna češenj 5,570.870 
kwh, KDE pa 3,554.558 kwh. Padavin je bilo 15257 mm. 
Umrlo je 1166 oseb, od njih domačinov 669, ostali so bili 
tujci v zavodih, rojenih je bilo 2146 otrok, domačinov 
699, tako da znaša mortaliteta 10'5°/oo, nataliteta pa 10'9°/oo. 
Mestni fizikat je izdal o zdravstvenih razmerah v Ljub
ljani zelo pregledno in izčrpno poročilo. — Za cigarete in 
tobak sploh je potrošilo prebivalstvo 1. 1935. lepo vsoto 
33,361.000 Din. — Na seji obč. sveta dne 30. januarja je 
bilo sklenjeno: prositi kraljevsko vlado, da se vrne samo
upravnim hranilnicam pravica do sprejemanja novih pu-
pilarnih vlog in da se razveljavijo one določbe, ki pred
pisujejo oddajo pupilarnega denarja Državni hipotekami 
banki; da bo mestna občina zaporedoma tri leta votirala 
po 900.000 Din za zgraditev občinske bolnice, ki jo bo 
zgradila, čim bo odpadel njen prispevek za drž. bolnico; 
da se ukine zgradarina za prave kmetovalce v območju 
mesta Ljubljane; da se bo Ljubljana skušala osamosvojiti 
kot samostojen cestni okraj. — Mestna občina je razgrnila 
svoj proračun za leto 1936/37., ki izkazuje 103,759.657 Din 
dohodkov in prav toliko izdatkov. Svojo proračunsko sejo 
je imel mestni svet 11. marca. Na proračune slovenskih 
avtonomnih mest se povrnemo, čim bodo odobreni od mi
nistrstva financ. 

Mariborski mestni svet je na svoji izredni seji 28. ja
nuarja sklenil znižati prejemke mestnim uradnikom na 
višino prejemkov državnih uradnikov. S tem bo prihra
njenih letno 220.000 Din. Tudi je bilo sklenjeno znižati 
cene električnemu toku za trgovce v reklamne namene 
(za transparente in razsvetljavo izložb) za 50—75%. — 
Na seji mestnega sveta dne 28. februarja je bilo sklenjeno, 
da da mestna občina za zgradbo radijske oddajne postaje, 
ki je za Maribor nujno potrebna, brezplačno potreben 
prostor pr i vodarni pri Teznu, gramoz in pesek; v imenu 
mestnega sveta bo vodil nadaljnja pogajanja »delovni od
bor za zgradbo radijske postaje v Mariboru«; da se po
rabijo grajski prostori za muzej in za študijsko knjižnico, 
za potrebe mestnega sveta in za poslovne prostore in skla
dišča, ko bo ta sklep odobril spomeniški urad v Ljub
ljani, za kompenzacijo za brezplačne prostore, ki jih bo 
imela banovina v gradu za svoj arhiv, se zahteva od ba
novine prispevek za muzej in arhiv. 

Ukinitev zasebnih klavnic. Mestni svet je v svoji seji 
12. decembra 1935 sklenil obvezno uporabo mestne klav
nice za klanje za javno porabo na vsem teritoriju mest
ne občine celjske. 

Pogodba med KDE in mestno občino celjsko, ki je do
bivala doslej elektriko iz Fale, je bila v začetku januarja 
podpisana in je dobavna cena za elektriko mnogo ugod
nejša ter bo Celje odslej plačevalo povprečno 53 par na 
kw uro, dočim je znašala sedanja cena 75 p. 

Na seji celjskega mestnega sveta 18. januarja je bilo 
sklenjeno: kupiti posestvo Kvaternikovih za ceno 1,390.000 
Din, da se tam uredi mestna ubožnica; kupiti Kullichovo 
posestvo za garažo mestnih avtobusov ter sezidati delav
ski azil; odobreni so bili tudi za to potrebni krediti. 
Sklenili so se koraki, da se tlakuje cesta od Koprivnice 
do Dečkove ceste. 
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